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Protokół Nr 17/2016 

sporządzony z  posiedzenia Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Wierzchlas, 

które odbyło się dnia  20 października  2016 roku. Początek posiedzenia                          

o godz.  10
00 

 -  12
00

 . 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Jerzy Cieślak   – Przewodniczący Komisji 

2) Ryszard Dziadak    – Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3) Karol Sakowski   – Członek 

4) Maria Smolarek   – Członek 

5) Jan Tronina    –        Członek  

6) Krzysztof Bednarek  – Wójt Gminy  

7) Teresa Nowak   –  Skarbnik Gminy 

8) Leszek Gierczyk   – Sekretarz Gminy 

9) Monika Krajewska   – Referent UG 

10) Agnieszka Kurpet   – Podinspektor UG 

 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Jerzy Cieślak– Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Porządek posiedzenia: 

1.  Omówienie materiałów na XIX sesję Rady Gminy Wierzchlas – podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2016r.  

b) wspólnej obsługi finansowej, organizacyjnej i administracyjnej jednostek 

organizacyjnych  zaliczanych do sektora finansów publicznych,  

c) zawarcia umów dzierżawy, 

d) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Wierzchlas, 

2. Wyrażenie opinii w sprawie wykonania progów zwalniających na ul. 

Słonecznej w Wierzchlesie. 

3. Informacja o wynikach sprawdzaniu w klasach VI szkół, podstawowych                

w 2016r., informacja o wynikach zewnętrznego egzaminu gimnazjalnego                  

w 2016r. oraz analiza ocen uczniów, którym przyznano nagrody Wójta za 

szczególnie wysokie osiągnięcia w nauce. 

4. Kontrola wydatków środków w dziale gospodarki odpadami w latach 2015-

2016. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 
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Komisja przyjęła do porządku obrad dodatkowy podpunkt  „e)” podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Wierzchlas.  

 

Punkt 1 

Omówienie materiałów na XIX sesję Rady Gminy Wierzchlas – podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2016r.  

Skarbnik Gminy Teresa Nowak poinformowała, że  po dokonaniu analizy 

budżetu zachodzi konieczność dokonania zmian w budżecie Gminy Wierzchlas 

na 2016r. 

Zmniejszenia i zwiększenia wydatków stanowią kwotę 309.077 zł. 

Zmniejszenia: 

 Dział 600 Transport i Łączność. 

Po wykonaniu poszczególnych inwestycji pozostały następujące środki: 

- 93.283,49 zł – droga strugi, 

- 82.924,43 zł – Kraszkowice ul. Żabia, 

- 1.390,00zł – pozostałe środki z zakupu przystanków autobusowych 

(zaplanowane było 20.000 zł) 

- 1.675,58 zł – pozostałe środki z zakupu przecinarki do asfaltu.  

Łącznie zmniejszenia w tym dziale stanowią kwotę 179.273,50 zł 

 Dział 750 Administracja publiczna 

- 15.720 zł pozostało z zakupu sceny (zaplanowane było 60.000 zł) 

- 1.482,50 zł zmniejsza się z promocji gminy, 

 Łącznie zmniejszenia w tym Dziale stanowią 17.202,50 zł  

  Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa. 

- 5.000 zł   jest to przesuniecie między paragrafami  po stronie zwiększeń                   

i zmniejszeń. 

 Dział 851 Ochrona zdrowia 

- 3.000 zł   jest to przesuniecie między paragrafami  po stronie zwiększeń                   

i zmniejszeń. 

 Dział 854 Edukacyjna opieka edukacyjna 

- 1.077 zł   jest to przesuniecie między paragrafami  po stronie zwiększeń                   

i zmniejszeń. 

 900 Gospodarka komunalna i ochrona 

- 25.000 zł zmniejsza się z inwestycji  budowy oczyszczalni ścieków. Zadnie to 

w tym roku nie będzie realizowane. 

- 78.524 zł zmniejszamy z inwestycji budowy stadionu w Wierzchlesie 

Łącznie wszystkie zmniejszenia stanowią kwotę 309.077 zł. 
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Pozyskane środki ze zmniejszeń przeznacza się w wysokości 300.000 zł na 

zakup samochodu strażackiego dla OSP Wierzchlas.  

W związku z tym zwiększa się dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa o kwotę 300.000 zł. 

Wójt wyjaśnił, że zakup samochodu dla straży pożarnej w Wierzchlesie jest 

konieczny ponieważ  jednostka ta znajduje się w krajowym systemie 

ratownictwa. Jednostka jeździ do wypadków i w takich sytuacjach 

najważniejsze jest bezpieczeństwo, a obecny sprzęt jest bardzo stary i nie nadaje 

się do przekazania żadnej innej jednostce. 

Komisja nie miała uwag do przedstawionych zmian  w budżecie gminy i wnosi 

podjęcie uchwały na  

 

Skarbnik Teresa Nowak nadmieniła,  że w porządek obrad sesji należy 

wprowadzić dodatkową uchwałę w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wierzchlas. Aktualizacja Wieloletniej Prognozy związana 

jest  z odrzuceniem wniosku przez Urząd Marszałkowski  w Łodzi z przyczyn 

formalnych.  Wniosek złożony został na dofinansowanie projektu pn. Budowa 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Wierzchlas i Przycłapy – etap I” , który 

złożony został przez Gminę w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Łódzkiego na lata 2014 – 2020.  

Sekretarz wyjaśnił,  że Gmina  będzie się odwoływała od decyzji  Urzędu 

Marszałkowskiego. 

 

b) wspólnej obsługi finansowej, organizacyjnej i administracyjnej jednostek 

organizacyjnych  zaliczanych do sektora finansów publicznych,  

Sekretarz wyjaśnił, że podjęcie w/w uchwały związane jest z dostosowaniem jej 

do obowiązujących przepisów. Do tej pory uchwała obowiązywała na podstawie 

przepisów ustawy o systemie oświaty, a  według nowych wytycznych podstawą 

prawną uchwały jest ustawa o samorządzie gminnym 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały na najbliższej sesji. 

 

c) zawarcia umów dzierżawy, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Monika Krajewska – referent w Urzędzie 

Gminy, która poinformowała, że w związku ze zmianami przepisów, 

zaleceniami pokontrolnymi Regionalnej Izby Obrachunkowej to Rada Gminy 

powinna wyrazić  zgodę na przedłużenie umów dzierżawy (uchwała jest 

wymagana gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają 

kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość). Pod dyskusje 

poddano kwestie ewentualnej sprzedaży działek, które są zbędne dla  Gminy, 
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tym samym nie przynoszą korzyści finansowych. Przedstawiony  

i przekazany został wykaz umów dzierżawionych działek wraz z mapami 

ewidencyjnymi. Temat ten będzie analizowany na kolejnych posiedzeniach 

Komisji. 

Komisja  nie miała uwag do przedstawionego tematu i jednogłośnie przyjęła 

przedstawiony projekt uchwały.  

 

d) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Wierzchlas, 

Monika Krajewska – referent w Urzędzie Gminy poinformowała, że dwa lokale 

mieszkalne nr 1 i 2 mieszczące się w budynku szkolnym w Mierzycach zostały 

zlikwidowane.  

Zmniejszyła się powierzchnia lokalu mieszkalnego nr  1 mieszczącego się                 

w budynku Ośrodka Zdrowia w Mierzycach, pow. wynosi 33,78 m
2
,  dopisany 

został lokal mieszkalny nr 1A mieszczący się w tym samym budynku o pow. 

użytkowej 31 m
2
 . Lokale są wynajmowane. 

Budynek mieszkalny położony na działce 2529 w Wierzchlesie podzielono na 

dwa lokale mieszkalne nr 1 o pow. 39,70 m i nr 2 o pow. 34,40 m
2
. Lokale są 

wynajmowane. 

Nie zostały zaplanowane generalne remonty. Gmina Wierzchlas będzie 

wykonywała wszelkie drobne remonty, w zakresie na jaki będą pozwalały 

środki finansowe zabezpieczone na ten cel w budżecie gminy, w kolejności 

zależnej od stopnia pilności tych remontów. 

Komisja  nie miała uwag do przedstawionego tematu i jednogłośnie przyjęła 

przedstawiony projekt uchwały.  

 

e) przyjęcia planu zagospodarowania przestrzennego wsi Wierzchlas.  

Monika Krajewska wyjaśniła, że w związku z uwagami Wojewody plan 

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Wierzchlas został uchylony.   

Organ nadzoru stwierdził, że dla terenów dróg publicznych, terenach ciągów 

pieszo-jezdnych oraz  terenów dróg transportu rolniczego nie ustalono w tekście 

planu parametru szerokości . 

Organ nadzoru zwrócił także uwagę na zapisy dotyczące stref technicznych od 

napowietrznych linii elektroenergetycznych średniego napięcia 15kV. 

Projekt planu uwzględnia powyższe uwagi. 

Obecnie plan został wyłożony ponownie do publicznego wglądu. Nie wpłynęły 

żadne uwagi. 

Komisja  nie miała uwag do przedstawionego tematu i jednogłośnie przyjęła 

przedstawiony projekt uchwały.  
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Punkt 2 

Wyrażenie opinii w sprawie wykonania progów zwalniających na ul. 

Słonecznej w Wierzchlesie. 

Komisja zapoznała się z tematem na poprzednich posiedzeniach Komisji, jak 

również na ostatniej sesji Rady Gminy i zaproponowała, aby sprawę przekazać 

na zebrania wiejskie i wówczas w temacie wypowiedzą się mieszkańcy.  

Wójt wyjaśnił, że problem zagrożenia bezpieczeństwa w tym obszarze nie jest 

mi obojętny w  sprawie nieuprawnionego ruchu pojazdów ciężarowych na  ulicy 

Słonecznej wielokrotnie interweniowałem w Komendzie Powiatowej Policji              

w Wieluniu. Ustanowiony został na tej ulicy zakaz ruchu pojazdów                            

o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 8 ton ponadto ulica  Słoneczna 

znajduje się w obszarze zabudowanym, obowiązuje na niej ograniczenie 

prędkości do 50 km/ha. 

Mieszkańcy ulicy Słonecznej wnioskują o zamontowanie trzech progów 

zwalniających. Wykonanie progu zwalniającego wymaga każdorazowo, oprócz 

przeanalizowania kwestii  prawnych dotyczących możliwości zastosowania 

takiego rozwiązania w danym miejscu na drodze, wzięcie pod uwagę także 

pozytywnych jak i negatywnych skutków takiego działania.  

Wójt nadmienił, że progi zwalniające sa do zwalniania prędkości a nie do 

ograniczenia tonażu 

Komisja przyjęła wyjaśnienia do wiadomości. 

 

Punkt 3 

Informacja o wynikach sprawdzaniu w klasach VI szkół, podstawowych                

w 2016r., informacja o wynikach zewnętrznego egzaminu gimnazjalnego                  

w 2016r. oraz analiza ocen uczniów, którym przyznano nagrody Wójta za 

szczególnie wysokie osiągnięcia w nauce. 

Radni otrzymali materiał przed posiedzeniem Komisji zapoznali się 

z przygotowaną informacją, nie mieli uwag i przyjęli do wiadomości. 

 

Punkt 4 

Kontrola wydatków środków w dziale gospodarki odpadami w latach 2015-

2016. 

Komisja Rewizyjna dokonała kontroli  działu gospodarki odpadami odnośnie 

wydatków  poniesionych w tym dziale w latach 2015 - 2016 

Agnieszka Kurpet –podinspektor ds. gospodarki odpadami poinformowała, że               

o wydatkach poniesionych w dziale gospodarka odpadami w latach 2015 - 2016. 

 Wyjaśniła, że od 1 stycznia 2015 r. do 30 września 2016 r. wydatkowano kwotę 

822 228,00 zł na którą składają się koszty związane z:  
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- wywozem odpadów przez Przedsiębiorstwo Komunalne – 816 480,00 zł  

- utrzymaniem programu QNET – 4 748,00 zł  

- zakupem worków – 1 000,00 zł 

W roku 2015 i 2016 podpisano 2 umowy na wywóz i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych: 

-  pierwszą na okres od 1.01.2015 r. do 30.06.2016 r. na kwotę 699 840,00 zł; 

- drugą na okres 3 lat od 1 lipca 2016 r. do 30 czerwca 2019 r. na kwotę 

1 399 680,00 zł.  

Opłata kwartalna nie uległa zmianie i wynosi 116 640,00 zł.   

Kwota zadłużenia od 1 lipca 2013 r. do 30 września 2016r. wynosi 11 068,04 zł 

co stanowi 0,74 % i przedstawia się następująca: 

rok 2013- 33,00 zł 

rok 2014 – 957,60 zł 

rok 2015 – 3 147,67 zł  

rok 2016 – 6 929,77 zł 

Po upływie terminu płatności wystawiane są upomnienia, a następnie tytuły 

wykonawcze, które kierowane są do Urzędu Skarbowego.   

Komisja wysłuchała przedstawionych wyjaśnień i nie miała uwag. 

 

Punkt 5 

Wolne wnioski i zapytania. 

Nie zgłoszono wolnych wniosków. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała:         Przewodniczący  

                  Komisji  Rewizyjnej 

Marta Kowalczyk                        

              Jerzy Cieślak  

            

 

 


